



**CONSELL DE DISTRICTE DE LA JUNTA MUNICIPAL DE CIUTAT VELLA - ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL DIA 5 DE MAIG DE 2025 / CONSEJO DE DISTRITO DE LA JUNTA MUNICIPAL DE CIUTAT VELLA - ACTA DE LA SESIÓN ORDINARIA DEL DIA 5 DE MAYO DE 2025**

---

En l'Ajuntament de València, de forma telemàtica i presencial, a les 19.00 hores del dia 5 de maig de 2025, davall la Presidència de Sr. Santiago Ballester Casabuena y com a Vicepresident Sr. Jesús Carbonell Aguilar, es va reunir en sessió ordinària el Consell de Districtede la Junta Municipal de Ciutat Vella, amb l'assistència dels components del mateix; pel Grup Popular: Sr. Miguel Verdeguer Segarra, Sr. Carles Vilaverde BARGUES y Enrique Pardo belenguer , pel Grup Compromís, Sr. Manuel Muñoz Ferrer e Yrina Nesina Turchenkova, pel Grup Socialista, Sr. Miguel Ángel Ramírez Milán , pel Grup Vox, Sr. Ramón Puig Rodenes, actuant com a Secretària Sra. Belén Colvée Millet.

El President pren la paraula i oberta la sessió per la Presidència, s'examinen els assumptes que figuren en l'orde del dia s'adopten els següents Acords.

*En el Ayuntamiento de València, de forma telemática y presencial, a las 19.00 horas del día 10 de febrero de 2025, debajo la Presidencia de Sr. Santiago Ballester Casabuena y como Vicepresidente Sr. Jesús Carbonell Aguilar, se reunió en sesión ordinaria el Consejo de Distrito de la Junta Municipal de Ciutat Vella, con la asistencia de los componentes del mismo; por el Grupo Popular: Sr. Miguel Verdeguer Segarra, Sr. Carles Vilaverde BARGUES y Enrique pardo Belenguer, por el Grupo Compromís, Sr. Manuel Muñoz Ferrer e Yrina Nesina Turchenkova, por el Grupo Socialista, Sr. Miguel Ángel Ramírez Milán , por el Grupo Vox, Sr. Ramón Puig Rodenes, actuando como Secretaria Sra. Belén Colvée Millet.*

*El Presidente toma la palabra y abierta la sesión por la Presidencia, se examinan los siguientes asuntos que figuran en el orden del día y se adoptan los siguientes Acuerdos.*

---



1	RESULTAT / <i>RESULTADO</i> : APROVAT / <i>APROBADO</i>
ASSUMPTE / <i>ASUNTO</i> : Lectura i aprovació, en el seu cas, De l'Acta del Consell de Districte de Ciutat Vella celebrada el 10 de febrer de 2025. <i>Lectura y aprobación, en su caso, del Acta del Consejo de Distrito de Ciutat Vella celebrada el 10 de febrero de 2025.</i>	

President: El primer punt del ordre del dia es lectura i aprovació, en su caso, del Acta del Consejo de Distrito que se celebró el pasado 10 de febrero. La damos aprobada por asentimiento.

2	RESULTAT / <i>RESULTADO</i> : QUEDAR ASSABENTAT / <i>QUEDAR ENTERADO</i>
ASSUMPTE / <i>ASUNTO</i> : Propostes dels grups de treball. <i>Propuestas de los grupos de trabajo.</i>	

Ramón Puig: El grupo trabajo, de ocupación, familia, etc se propuso por Amics del Carme una actividad por la Asociación Amigos del Carmen y la queremos elevar a su aprobación aquí en el Consejo, me gustaria que la explicaran. Es de Amics de Velluters, 300 segundos y la expliquen.

Representante Amics de Velluters: Pedíamos el permiso para la ocupación del espacio donde va a estar la exposición. Vale, de la exposición nos hacemos cargo nosotros y simplemente sería pues eso, que dierais permiso para la ocupación de ese espacio para la exposición que se va a hacer. Y consiste simplemente en un panel, una exposición de, por una parte la visión de los vecinos y por otra parte, la visión de los turistas. Y que se haga un intercambio de opiniones, de perspectivas acerca de la ciudad. Vale. Y es ocupar una calle con la exposición y ya está. Sería eso. No tiene costes adicionales. Pero simplemente era pues para acelerar un poco el proceso, pedirlo también desde un grupo de trabajo. Era para acelerar el proceso Está hecha la ficha. De hecho, mandamos el proyecto y todo. O sea, todo el proyecto y la información la tenéis, ya la hemos facilitado. No sé si a ti directamente, pero en el grupo de trabajo seguro. Y si no te lo facilitamos a ti o a Clara? Yo creo que Clara lo tiene.

Manuel Muñoz:: Nosaltres tampoc hem rebut res de la proposta.

Presidente: Comentaros que hay una propuesta que era sobre un banco para la restauración de un banco que teníamos de presupuesto. 1.280 €. Pero los presupuestos suben a 1.598€ Ya he estado hablando con el Servicio y probablemente lo cubramos porque sobran 150€ y 50€ de otros sitios y probablemente sobre un poquito más para llegar a cubrir esos 1.598€, que es lo que nos solicitaban. Vale que estamos con ello y seguramente lo cobramos y se puede hacer también. Bueno, pues pasamos a al punto tres, que son las mociones.

Presidente: Pues votamos la propuesta de actividad que presenta el grupo de trabajo. Os parece? Vale. Se aprueba por unanimidad.



3	RESULTAT / RESULTADO: APROVADA PROPOSTA ALTERNATIVA / APROBADA PROPUESTA ALTERNATIVA
EXPEDIENT / EXPEDIENTE: O-89SOC-2025-000052-00	PROP. NÚM.: 1
ASSUMPTE / ASUNTO: Moció que presenta Miguel Ángel Ramírez en el seu nom i en el grup municipal Socialista al Consell de Districte de Ciutat Vella. Recorregut guiat dels llocs del poeta Miguel Hernández. <i>Moción que presenta Miguel Ángel Ramírez en su nombre y en el grupo municipal Socialista al Consejo de Distrito de Ciutat Vella. Recorrido guiado de los lugares del poeta Miguel Hernández.</i>	

BORJA JESUS SANJUAN ROCA - MEMBRE - GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA

MOCIÓN QUE PRESENTA MIGUEL ÁNGEL RAMIREZ (VOCAL) A LA JUNTA MUNICIPAL DE CIUTAT VELLA, EN SU NOMBRE Y EN EL DEL GRUPO MUNICIPAL SOCIALISTA.

Miguel Hernández murió el 28 de marzo de 1942, en la prisión de Alicante enfermo de tuberculosis, víctima de la represión franquista que le condenó a muerte. Además, esa fecha se declaró Día de Recuerdo y Homenaje a las Víctimas de la Guerra Civil y la Dictadura.

En 1937, Miguel Hernández participó en el II Congreso Internacional de Escritores para la Defensa de la Cultura que se celebró en el Ayuntamiento de València tal y como atestiguan las fotografías míticas del poeta del pueblo saliendo por la puerta de la Casa Consistorial o sentado en un escalón del pleno, escuchando las conferencias.

Pero no es el único lugar. La huella de Hernández en nuestra ciudad va más allá. En la calle María Cristina, nº12, se encontraba la redacción de *Hora de España*, la revista republicana más importante de la época, con la que él colaboraba. En Avellanas nº 9, se ubicaban los talleres de Tipografía Moderna donde se imprimió "El hombre acecha". En la calle de la Paz, esquina con Comedias, se celebraron las tertulias del Ideal Room, de la misma manera que se celebraron en el Hotel Reina Victoria.

Cualquier ciudad estaría orgullosa de recordar el paso de un poeta de la trascendencia histórica y artística de Miguel Hernández, de recordar aquellos lugares donde estuvo y que forman parte de la memoria democrática de nuestro país.

Por todos estos motivos se propone la siguiente

#### PROPUESTA DE ACUERDO

1. Que los lugares que forman parte de la ruta de Miguel Hernández se señalicen
2. Que el día 28 de marzo, el Ayuntamiento institucionalice un recorrido guiado por los lugares que forman parte de la vida del poeta oriolano.

Manuel Muñoz: Compromís i nosaltres entenem que Miguel Hernández és una figura clau de la nostra cultura i de la nostra memòria històrica democràtica. El seu llegat com a poeta i com a símbol de la lluita contra el franquisme ha de ser promogut sí o sí per institucions públiques, govern qui govern. Quan nosaltres hem governat hem fet projectes de recuperació com la ruta de

la València republicana, hem recuperat els refugis antiaeris. Per exemple, en aquest districte tenim el de l'Ajuntament, tenim el del carrer Serrans. I també hem canviat un nom no massa alineat amb el que és la llei de memòria històrica, per exemple Avinguda de l'Oest, antigament Baró de Càrcer o actualment amb Alejandra Soler, abans del Beltrán Bigorra, qual a més a més, en 2023 es va produir l'exposició Miguel Hernández, el poeta necessari a les Drassanes, una mostra de primer nivell cultural que atregui a milers de visitants amb 1.500 visitants a les visites guiades i que reuï peces úniques com la seua màquina d'escriure, com els llibres originals, fotografies inèdites de Serrat, de Víctor Jara i altres cantautors que van aprofitar la seua obra i documents pel seu procés judicial. Todas fan 2023 amb el canvi de govern no es va voler prorrogar. Davant i davant d'aquesta política de desmemòria, reiterem el nostre compromís en la cultura i en el reconeixement de figures com Miguel Hernández. Estem a favor de la moció i volem fer dos esmenes per a complementar ho, senyalitzar els espais on va ser, on la figura de Miguel Hernández va estar presenta i la organització d'actes sobre el poeta, en totes les biblioteques incloent la biblioteca municipal del Carme- Carles Ros. Al final no deixa de ser un poeta, un autor, En definitiva, preserva la cultura i la memòria. No és opcional, és una obligació.

Carles Vilaverde: Nosaltres pensem que Miguel Hernández, de fet, és un dels grans poetes de la literatura espanyola i valenciana del segle XX. Donada la rellevància cultural i històrica del poeta, nosaltres presentem una proposta alternativa que és estudiar la possibilitat d'impulsar una ruta turística i cultural que incloga la figura de Miguel Hernández.

Miguel Angel Ramirez: Estat. Bé, jo en tot respecte yo no sé si és companys del Partit Popular són conscients de la importància És la importància simbòlica, ideològica i de compromís polític de este poeta.

Manuel Muñoz: La nostra proposta, tant la nostra esmena com la proposta del company, va més allà d'una simple ruta, la veiem molt inconcreta i per exemple, aquí estem donant d'un poc o bastants idees, bastant bé que ens està passant en molts consells de districte. Donem idees i moltes vegades l'altra proposta vostra és molt inconcreta i escolta, per tant, un poquet de cas que no som tan males persones, pense jo i que aquest vinga un poquet bé tocant l'esquena i dir nos que un està bé. Tampoc està mal. No tenim tan males idees.

Presidente: Votamos la moción alternativa. Se aprueba por 3 votos de grupo Popular y 1 de Vox, en contra 2 votos de Compromía y 1 de PSOE.

4	RESULTAT / RESULTADO: NO APROVAT / NO APROBADO	
EXPEDIENT / EXPEDIENTE: O-89SOC-2025-000052-00		PROP. NÚM.: 2
ASSUMPTE / ASUNTO: Moció que presenta Miguel Ángel *Rámirez en el seu nom i en el grup municipal Socialista al Consell de Districte de Ciutat Vella. Centres Municipals d'activitats per a persones majors. <i>Moción que presenta Miguel Ángel Rámirez en su nombre y en el grupo municipal Socialista al Consejo de Distrito de Ciutat Vella. Centros Municipales de actividades para personas mayores.</i>		

**BORJA JESUS SANJUAN ROCA - MEMBRE - GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA**



**MOCIÓ QUE PRESENTA MIGUEL ÀNGEL RAMÍREZ (VOCAL) A LA JUNTA MUNICIPAL DE CIUTAT VELLA EN SU NOMBRE Y EN EL DEL GRUPO MUNICIPAL SOCIALISTA.**

En los últimos meses, hemos sido testigos de una serie de circunstancias que han afectado de manera significativa la gestión de los centros municipales de actividades para personas mayores en nuestra ciudad. Estos cambios han tenido un impacto directo en la calidad de las actividades ofrecidas y en la participación de las personas mayores, lo que ha generado una creciente preocupación.

En primer lugar, se ha observado una reducción considerable en las actividades como la gimnasia al aire libre, los talleres de memoria y nutrición, y otras iniciativas vinculadas a la salud. Esta disminución es, en gran parte, consecuencia de la falta de implementación de los planes de empleo municipales, que anteriormente proporcionaban personal de apoyo y recursos necesarios para ejecutar proyectos específicos en beneficio de las personas mayores.

Además, las personas mayores sufrieron serias dificultades para la inscripción en las actividades organizadas en los centros. Este problema ha generado una mayor dependencia de familiares y amigos de los usuarios, dificultando la organización de las actividades y limitando así la participación activa de las personas mayores.

Otro aspecto preocupante ha sido la drástica reducción de la Semana de los Mayores, un evento que en años anteriores se celebraba durante varios días, con una programación amplia y variada. Este año, sin embargo, la celebración se ha limitado a solo cuatro días de actos, perdiendo su carácter de cita fundamental para visibilizar a las personas mayores en nuestra ciudad.

A esta falta de recursos y visibilidad se suma una alarmante ausencia de interlocución entre los presidentes de los centros y la Concejalía de Personas Mayores. Esta desconexión ha dificultado la coordinación de actividades y la resolución de los problemas diarios que enfrentan los centros, creando un ambiente de incertidumbre y desconfianza tanto entre los presidentes como entre los usuarios.

Además, se ha dado la omisión sistemática de los presidentes y presidentas de los centros en los actos públicos relevantes relacionados con las personas mayores, además de dejar fuera de los procesos de toma de decisiones a quienes representan directamente a este colectivo.

También se ha incumplido el Reglamento Municipal en lo que respecta al Consejo Municipal de Personas Mayores, que no ha sido convocado desde marzo de 2023, limitando la participación activa de las personas mayores en los procesos de toma de decisiones y contribuyendo a una falta de transparencia y diálogo.

A todo esto se suman dos circunstancias recientes de especial gravedad. En primer lugar, varias juntas directivas de centros de actividades han presentado su dimisión debido al abandono y el ninguneo por parte del Ayuntamiento de Valencia. En segundo lugar, la solicitud de convocatoria de una asamblea general de presidentes y presidentas de los centros de mayores, solicitada para el pasado 21 de marzo de 2025, fue denegada.



Ante la gravedad de la situación descrita y la urgente necesidad de devolver el protagonismo a las personas mayores en nuestra ciudad, proponemos:

**Propuesta de Acuerdo:**

- Exigir la convocatoria inmediata de una Asamblea General de presidentes y presidentas de los centros municipales de actividades para personas mayores, con el objetivo de abordar los problemas actuales y buscar soluciones efectivas para fortalecer los centros y mejorar la calidad de vida de nuestros mayores.
- Que en dicha asamblea se incluya un punto en el orden del día de ruegos y preguntas donde los presidentes y presidentas puedan expresar su opinión.

Miguel Verdeguer: Bueno, muy buenas tardes. Agradecer la inquietud de la preocupación citada. Plantear lo siguiente. Como consecuencia de la reunión extraordinaria del día 15 de abril de la señora alcaldesa y la nueva concejala de Mayores, con todos los presidentes de los centros municipales de las actividades para personas mayores, donde se comunicó por parte de la máxima autoridad municipal, el total apoyo y dedicación para solventar todas y cada una de las demandas de los Centros municipales de Actividades para Personas Mayores representados por los presidentes presentes. Se procede como una primera medida, consecuencia de la anterior reunión, a convocar para el 7 de mayo del presente año, a primera hora de la mañana, una Asamblea General Ordinaria de los Centros Municipales de Actividades para Personas Mayores, que contendrá en su orden del día, todos aquellos puntos que sean considerados prioritarios por los presidentes, para que ellos puedan aportar opinión y posibles soluciones a los mismos y la Concejalía manifieste sus acciones y políticas para mejorar la situación de los centros y de sus socios.

Convocar para el 7 de mayo del presente año, a última hora de la mañana, el Consejo Municipal de Personas Mayores de la Ciudad de Valencia, con el correspondiente orden del día, que nos permitirá constituir todos sus órganos de gobierno y posibilitar que el mismo sirva de estímulo y fomento de la participación del colectivo de personas mayores de la ciudad.

Miguel Angel Ramirez: Me parece, no sé como, como calificarlo, porque desde el 2023 que esto no está convocado me parece demasiado surrealista. Me parece que todo esto son prisas por querer quedar bien y demás. Pero bueno, yo creo que el daño está hecho ahí. Un colectivo como ese de nuestros mayores. Es hundirlos en la inactividad, me parece despreciativo, Me parece despreciativo por nuestra parte, nada más.

Manuel Muñoz: Si com a xicotet punt estem molt, molt en consonància amb el que deia el nostre company M Àngel. I sobretot jo vull dir un xicotet apunt. També recordem que estem parlant de una de les poblacions que més en creixement tenim a la ciutat i especialment al districte, la gent major no podem deixar la tant de costat i hi som gent que és de l'activitat o l'assistència a centres de major. És moltes voltes al seu moment de socialitzar perquè hi ha molta gent que està vivint en soledat no desitjada i per tant és totalment necessari impulsar més la participació de la gent major i més i reiterar en un districte com és el nostre, on cada vegada n'hi ha menys població i cada vegada és més major.

Miguel Verdeguer: Muchas gracias. sabes que por la parte de nuestro grupo político, más allá de los márgenes de de la moción y la inquietud que presentan nuestro grupo político, yo creo



que muestra suficientemente preocupación por este colectivo. Igualmente, no sé si me han escuchado bien lo que he mencionado y espero que la reunión del próximo 7 de mayo sea fructífera. Y ahí escucharemos a ver qué sucede.

President: Pues pasamos a la votación del punto número cuatro: 3 votos a favor de la moción ( 1 el Partido Socialista. y 2 de Compromis) Votos en contra cuatro (3 del Gripo populra y 1 de Vox). Queda rechazada la moción.

5	RESULTAT / RESULTADO: NO APROVAT / NO APROBADO	
EXPEDIENT / EXPEDIENTE: O-89COM-2025-000010-00		PROP. NÚM.: 15
ASSUMPTE / ASUNTO: Moció que presenten conjuntament el portaveu Manuel Muñoz Ferrer i la vocal Yryna Nesina Turchenkova, en el seu nom i en el del grup municipal Compromís, al Consell de Districte de Ciutat Vella. Sostenibilitat i convivència en falles. <i>Moción que presentan conjuntamente el portavoz Manuel Muñoz Ferrer y la vocal Yryna Nesina Turchenkova, en su nombre y en el del grupo municipal Compromís, al Consejo de Distrito de Ciutat Vella. Sostenibilidad y convivencia en fallas.</i>		

Enrique Pardo: Bueno, buenas tardes. La verdad es que la moción está plagada de mentiras. Siento decirlo así. Se ha hecho una enumeración de cuestiones que son de hitos que se celebraron en el gobierno de Compromís. La creación de mesa de diálogo de las Fallas no solo es que se ha mantenido, sino que se ha celebrado en dos ocasiones en este en las Fallas de 2025. El tema de los mercados ambulantes se ha mantenido exactamente igual las restricciones que las que habían con Compromis. En cuanto a la implementación de los sistemas de recogida selectiva de los residuos no solo se ha mantenido, sino que es que además se han repartido contenedores de vidrio, contenedores de papel y contenedores de plástico a todas las comisiones falleras, cosa que antes no se repartía.

También se va a establecer un calendario para la actividad de incluir nombres, restricciones de seguridad y horarios de descanso. Bueno, en la mesa de diálogo, precisamente allí donde se propuso ampliar esa restricción horaria de 9 a 10 para el tema del bienestar animal para los animales. Y se puso en el bando fallero que decir que se amplió lo que había.

En cuanto a lo que dices de encargar el estudio de impacto económico, eso es completamente falso. No existe una resolución, ni una propuesta de acuerdo, ni ningún acuerdo plenario de ningún tipo, donde desde Compromis o desde el equipo de gobierno anterior se encargase a la Universidad de Valencia un estudio económico, sino que fue la Universidad de Valencia de motu propio la que hizo un estudio con una económico. Pero en absoluto fue un encargo por parte del gobierno anterior. De todas formas, hablas de más de 15 días aqu, tú has dicho 18 días las calles cortadas en la ciudad de Valencia. Bueno, si se instalan las carpas a partir del día seis, pues solamente hay que sumar para saber que las cifras no dan. Vale, pero de todas formas esto va regulado con el bando fallero, que cuando Compromís estaba en el Gobierno y concretamente Pere Fuset en el año 2020, aprobó el bando fallero, que va conforme cae el calendario, normalmente en fallas, para que todo el mundo lo sepa, se hace el, digamos, la verbena de prefallas., el fin de fallas es cuando se planta la falla, el fin de semana anterior. Entonces ahí hay celebraciones y entonces es el martes y miércoles y jueves anterior cuando empiezan a montarse las carpas: Martes en solares, para que no afecte a ningún tráfico rodado, miércoles a zonas peatonales y el jueves el resto de fallas. Entonces siempre ha sido así. O sea,



no es novedoso. Y entonces, en función de cómo cae el calendario cada año, va de una manera en otra. Con esto quiero decir que en eran 2020, no es que hubieron estos días, es que hubieron más días y estaba Compromís gobernando. Entonces todo lo que he enumerado aquí, pues la verdad es que todo completamente falso.

Pero es que además, el tema de proteger de manera efectiva los elementos patrimoniales fue público y notorio que se pusieron vallas en todos los edificios que eran BIC. Creo que lo vio todo el mundo. Quiero decir que esto también es otra falsedad.

Y en cuanto a contar con subvenciones municipales, si es que las hemos ampliado, es que la pirotecnia ha tenido un 30% más de subvención. Es que la falla tuvo un 30% y a las fallas afectadas por la DANA se le incrementó un 10% adicional que decir que todo ha ido a más, o sea a más para mejor. Entonces la verdad es que no entiendo todas estas falsedades, pero es que además dices proteger elementos patrimoniales esenciales de la falla, como la pirotecnia, la música y tal. Vale, eh? Hemos dignificado lo que es la pirotecnia en la ciudad de Valencia. Antes se pagaban 8.000 € por una mascletà en la plaza la plaza de Ayuntamiento, ahora se pagan 10.000. Hemos dignificado al pirotécnico, porque el pirotécnico al final era el que menos ganaba de todo lo que se producía en la plaza. Y entonces estamos incrementando los importes. Pero es que además, en cuanto a la música, hemos integrado la estrategia de Valencia Music City, dentro de las Fallas para que también implementar con los concursos de la entrada de bandas y con una serie de cuestiones que estamos mejorándolas. Pero es que luego también el tema del patrimonio de la humanidad, al final lo que vosotros, lo que hacéis ahora, celebrar el día que se habían convocado el patrimonio de la Humanidad, una cabalgata y en esa cabalgata para rellenarla metiais una batucada, que no tiene nada, tiene que ver con el patrimonio de las Fallas. Pero es que además acabas de decir ahora que esto no lo ponía aquí, que nosotros enviamos el expediente para que fuese Valencia patrimonio, o sea, las Fallas, Patrimonio inmaterial de la humanidad o has querido interpretarlos. Pero lo cierto es que el expediente se inició en el 2011, han tenido que pasar tres concejales diferentes para que al final fuese Patrimonio de la Humanidad, pero el expediente se inició en 2011. Entonces que decir que todo lo que ha planteado aquí, esto está todo lleno de falsedades y por tanto votaremos que no.

President: Gracias.

Manuel Muñoz::Em resulta molt curiós, per exemple, el seu últim punt, i he de dir que hay elements que hem de preservar Una altra cosa és dir molt bé moltes de tot, moltes coses, però nosaltres almenys ens reunim i donàvem més paraula al veïnat faller i demés, perquè al cap i a la fi també. I les prefiero les falles moltes voltes, com per exemple la meua inaugura la carpa i tot açò, però no comencem a llocs de de pocs un 2 de març o des del 4. Nosaltres ja en el mandat 2020, baix la mesa de diàleglt, baix la mesa de diàleg, i tot a partir de l'acord incidim en la persecució del botelló, dels gots reutilitzables i moltes més coses que no només van més enllà de ficar més, més poals per a incidir. És més, una cosa és ficar més contenidors i l'altra buidar los, que eixa camí era una altra cosa. Està molt bé ficar lo, però entre l'eixida que n'hi havien carrers que donaven vergonya . El dia, 15, el carrer Cavaller donava vergonya aliena de com arribaven les borses de la basura a la porta del negoci. També es limita l'ús de foc i enguany han estat un poc d'aquella manera. I no només això, és que n'hi ha hagut una reducció de places d'aparcament del veïnat, de zones verda, taronja i pagades pel veïnat, que s'han vist mermades des del dia 4, cosa que abans no passava tant, I també perquè nosaltres hem fet que es puguin fer activitats, per veïnats han sigut a partir del dia 12 normalment.



Miguel Angel: Només ha afegit la del Partit Socialista, que en referència a Manuel són dos modes de festa completament distints. Jo crec que el veïnat ha arribat un moment que és insostenible. Sí que n'hi havia a l'anterior govern hi havia més participació, tant per part de veïnatge com de món faller. N'hi havia molta més d'interlocució i després hi ha una cosa que m'ha cridat l'atenció a l'hora de dignificar els pirotècnics, és una diferència de dos mil euros. Jo a veure, entendre jo sense ferir susceptibilitats, però sí dignificar és quantificar també diners. Jo crec que són models distints,

President: Jo me gustaría hacer una pregunta Vd se ha leído el bando fallero? A partir del día 4 existian basos por la calle, cuando hasta el día 8 no tenían permisos

Manuel : Guals

President: Se si, si algo ha existido por parte de la concejalía, que además sabe usted que es una delegación del cual yo soy responsable, ha sido un diálogo absoluto, no solamente con todos los interlocutores falleros, inter agrupación, agrupaciones, delegados de sector, sino también con el, con todos ellos y no solamente una vez, durante dos veces, y no solamente en un bando fallero, sino reuniéndome en el despacho con todos ellos, dignificar han pirotécnicos mucho más. Más que los 2.000 € es ponerlos en valor, igual que a las bandas de música. Es descentralizar las mascletas, cosa que nosotros sí que hemos conseguido con más de un 50% de comisiones para disparar fuera del centro, donde está más han recibido una subvención y además, y además dignificar significa haber peleado en China para podernos traer el Simposio Internacional de la pirotécnica. Eso es poner en valor a la pirotecnia. Yo la verdad es que le invito a que se lea al bando fallero. O por lo menos si usted quiere participar dentro del bando fallero. Y así, la próxima vez, cuando haga una exposición, una moción de esta. Por lo menos que hable con criterio.

Votación: Votos a favor : 2 de Compromis y 1 de PSOE. Votos en contra: 3 de PP y 1 Vox.

**FERRAN PUCHADES VILA - REGIDOR - GRUP MUNICIPAL COMPROMIS**

**ASSUMPTE:** Sostenibilitat i convivència a les Falles

**MOCIÓ QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, EL PORTAVEU MANUEL MUÑOZ FERRER I LA VOCAL IRYNA NESINA TURCHENKOVA, EN EL SEU NOM I EN EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA JUNTA DE CIUTAT VELLA**

Una volta passada les falles, en diverses reunions que Compromís ha dut a terme amb entitats, associacions i veïns i veïnes particulars de Ciutat Vella, hem fet un recull de les nombroses queixes que ens han traslladat respecte a la gestió municipal de les falles i a les dificultats de convivència, seguretat i descans que s'han derivat d'aquesta gestió per part de l'Ajuntament.



L'Ajuntament de València, durant els governs progressistes de Joan Ribó, va implementar mesures per a millorar la convivència, la sostenibilitat i la seguretat durant la celebració de les Falles:

- La creació de la Mesa de Diàleg Faller, un espai de treball per a consensuar les normatives i reduir alguns impactes en la vida quotidiana de la ciutat. Va implementar ajustos en la regulació de les carpes falleres, establint noves limitacions en els períodes d'instal·lació per garantir un equilibri entre la celebració i el dret al descans veïnal i la vida comercial, així com la distribució de les nits tradicionals d'orquestrades i discomòbils durant les Falles.
- Als mercats ambulants es van introduir restriccions importants per millorar la mobilitat i la seguretat, limitant-los a un únic costat dels carrers i regulant l'extensió màxima dels mercats.
- Implementació de sistemes de recollida selectiva en els casals fallers, amb contenidors específics per a plàstics, vidre i matèria orgànica, a més de campanyes per conscienciar la ciutadania i les comissions falleres sobre la importància de mantindre la ciutat neta durant la festa.
- També es va establir un calendari clar per a les activitats incloent-hi noves restriccions de seguretat en vies d'accés, els horaris de descans en ambientació musical i llançament de petards, o requisits de seguretat per als massificats espectacles d'encesa de llum de Russafa que suposaven riscos evidents per a la ciutadania.

I no només això, el govern de Joan Ribó va encarregar un estudi d'impacte econòmic de les Falles per oferir dades rigoroses a un procés de redefinició de les ajudes econòmiques a les falles.

De tot això, amb el govern de PP i Vox, poc queda. L'aparició de les primeres carpes el 4 de març i el tall de tots els carrers a partir del 6 de març, permetent il·lògicament que les carpes quedaren instal·lades als carrers més de quinze dies ha provocat un clar problema per a la seguretat ciutadana i la mobilitat. Tampoc s'ha abordat el procés de redefinició de les ajudes econòmiques, que hauria de servir per a minvar la dependència econòmica de les comissions dels punts de venda d'alcohol i protegir de manera més efectiva elements patrimonials de la festa com la pirotècnia o la música, que, només a partir dels governs progressistes, han començat a comptar amb subvencions municipals.

Amb la voluntat de continuar en aquesta línia de millora i avançar també en la sostenibilitat - amb i la convivència de la festa, es presenten les següents propostes:

1. Racionalitzar l'ús de les carpes falleres mitjançant un acord en la Mesa de Diàleg del Ban Faller entre el món faller, el veïnat i els comerciants. Aquest pacte millorarà la convivència reajustant el calendari d'instal·lació a partir de 2026 per a reduir el seu impacte en la seguretat i la mobilitat. L'objectiu és procurar que les carpes només tallen els carrers del 12 al 19 de març, permetent que les activitats anteriors es realitzen amb talls puntuals tal com – amb el mateix calendari - van consensuar tots els agents per a les falles de 2020.

2. Utilitzar l'estudi d'impacte econòmic encarregat en l'anterior mandat, així com els estudis d'impacte turístic i social, per a redefinir una política d'ajudes que facilite la transició econòmica de la festa i la reducció dels llocs de mercats ambulats. L'objectiu és reduir la



dependència de les comissions falleres, especialment dels ingressos per la venda d'alcohol i la competència amb el comerç local, promovent la sostenibilitat i protegint els elements patrimonials essencials com la falla, la pirotècnia i la música.

6	<b>RESULTAT / RESULTADO: APROVADA PROPOSTA ALTERNATIVA / APROBADA PROPUESTA ALTERNATIVA</b>	
EXPEDIENT / EXPEDIENTE: O-89COM-2025-000010-00		PROP. NÚM.: 16
<b>ASSUMPTE / ASUNTO:</b> Moció que presenten conjuntament el portaveu Manuel Muñoz Ferrer i la vocal Yryna Nesina Turchenkova, en el seu nom i en el del grup municipal Compromís, al Consell de Districte de Ciutat Vella. Gestió horària de la càrrega i descàrrega en el APR <i>Moción que presentan conjuntamente el portavoz Manuel Muñoz Ferrer y la vocal Yryna Nesina Turchenkova, en su nombre y en el del grupo municipal Compromís, al Consejo de Distrito de Ciutat Vella. Gestión horaria de la carga y descarga en el APR</i>		

**GIUSEPPE GREZZI - REGIDOR - GRUP MUNICIPAL COMPROMIS**

**ASSUMPTE:** Gestió horària de la càrrega i descàrrega en l'APR

**MOCIÓ QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, EL PORTAVEU MANUEL MUÑOZ FERRER I LA VOCAL IRYNA NESINA TURCHENKOVA, EN EL SEU NOM I EN EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA JUNTA DE CIUTAT VELLA**

La posada en marxa de l'APR Ciutat Vella Nord va ser fruit dels desitjos i les demandes de la ciutadania, que durant anys havia estat reclamant mesures pel control més exhaustiu, més detallat i puntual del trànsit en el Centre Històric, perquè s'avançara en la reducció del trànsit motoritzat circulant i així promoure la pacificació dels carrers. Atenent este desig ciutadà, la regidoria de Mobilitat Sostenible gestionada per Compromís en el govern de Joan Ribó, va impulsar este sistema de control com a part del pla integral de millora de Ciutat Vella, que havia donat fruits molts positius des de la primera mesura, la superilla de la Llotja de la que es compleix en este 2025 9 anys de la seua implantació. De fet, on abans de gener 2016 circulaven 6000 cotxes, amb la mesura d'urbanisme tàctic, una absoluta novetat en la nostra ciutat després d'implantar-se en moltes ciutats arreu del món fa dècades, va haver-hi una reducció importantíssima dels vehicles i un increment més que notable de les persones caminant en tot l'entorn.

A més a més, es van impulsar tot un grapat de mesures, dins d'un pla global, com la transformació en maig de 2016 del carrer Serrans i la recuperació per a les persones de la plaça dels Furs, per on entraven 5000 cotxes abans de la mesura i que després solament eixien 300 vehicles. Sols cal anar a passejar per la zona per adonar-se de com ha millorat tota la funcionalitat d'aquest eix històric, monumental i també comercial.

Estes mesures s'han completat amb la peatonalització de la plaça de l'Ajuntament, en maig 2020, que ningú en tota la democràcia havia tingut el coratge de fer. Cinc anys després s'ha convertit en un vertader símbol, que ha cridat l'atenció d'experts i professionals a escala mundial de com es poden transformar els espais públics perquè siguen més acollidor i resilients.



Els resultats estan a la vista: una plaça de 12.000 metres quadrats, ara un dels entorns més usats de la ciutat, igualment la plaça de la Reina i tot l'entorn del Mercat Central i la Llotja. Un total de més de 30.000 metres recuperats per a la gent, on floreix el comerç de proximitat i on ha millorat la qualitat ambiental, la seguretat viària i l'accessibilitat universal.

Tot plegat, aquest pla de Ciutat Vella ha tingut notables resultats, amb una reducció d'entre el 70 i 90% del trànsit en el període 2015-2023. L'última peça d'este pla han estat la creació de l'APR, que ha contribuït a millorar encara més l'espai públic, la seguretat, l'accessibilitat universal, la millora integral de tot el barri, sempre garantint l'aparcament al veïnat amb la renovada Zona Verda. Un barri on, després de totes les mesures de pacificació del trànsit s'han recuperat els carrers per la gent, s'ha incrementat l'obertura de comerços, la qualitat ambiental.

No obstant, des de que governen PP i VOX s'ha fet palés la intenció de sabotejar totes estes millores, com denuncien en més d'una ocasió moltes veus de l'associacionisme de Ciutat Vella: el caos i les infraccions viàries van augment, l'ocupació de l'espai públic a totes hores, l'afecció al patrimoni monumental, als nous paviments, al mobiliari i en general a tot l'espai públic és palés. I tot això provoca l'increment de molèsties, soroll i més contaminació.

Especialment sagnant és la situació que s'està patint quant a la càrrega i descàrrega, sobretot de vehicles de gran tonatge, a totes hores del dia i fins i tot de la nit, en qualsevol racó dels barris de Ciutat Vella, amb impacte negatiu de tota mena. En violació de la regulació establerta i de la vocació de l'APR de reduir el trànsit i l'ocupació de l'espai públic. Per això, és necessari avançar en més mesures de gestió i control, tal com ens han demanat les associacions veïnals, ampliant les funcionalitats del sistema de control, tal com permet la tecnologia, per garantir els drets del veïnat i al mateix temps promoure una gestió molt més racional, efectiva i funcional de les pautes de distribució comercial.

Per tot això, el grup de Compromís presenta la següent proposta d'acord:

1. Que en el termini de 3 mesos se pose en marxa un sistema de discriminació horària de la càrrega i descàrrega en l'APR, conforme a l'Ordenança vigent.
2. Que se done compte en el pròxim consell de Districte dels passos que s'han donat per la seua posada en marxa.

Miguel Verdeguer: Bueno, muchísimas gracias. Me alegra porque creo que ha recordado que el software para la gestión de la APR, la ordenanza, pues fueron desarrollados por la corporación anterior, quien pudo en su momento también haber desarrollado los cambios que invita a analizar ahora. A raíz de ello comentar lo siguiente.: está previsto la integración del software de la apr actual dentro de la plataforma, de las zonas de bajas emisiones, el cual está constatado científicamente ser mucho más robusto, mucho más rígido y más efectivo, coste y eficiencia que el anterior. El cual se plantea aquí integraciones, etcétera para diciembre de 2025 y el desarrollo tecnológico ulterior que pueda realizarse sobre el mismo.

Por lo tanto. Plantear moción alternativa. La APR se integrará en el nuevo software Plataforma de las zonas de bajas emisiones que permitirá dicha discriminación una vez se efectúen los desarrollos tecnológicos necesarios.



Yryna: Doncs efectivament, hem començat nosaltres, com he dit abans, era l'última fase del Pla integral de millores de tota la Ciutat Vella. Efectivament, hi estem d'acord que no es un procés fàcil i necessitem temps i necessitem tècnicament un laps de temps raonable per implantar perquè el caos està creixent, vol dir esta moció alternativa vol dir que en desembre 2025 ¿sí que haurà esta discriminació horària, haurà un control sobre càrrega i descàrrega, però una cosa ¿ que fem fins desembre', perquè no hi ha cap regla ara mateix , en qualsevol hora entren per on vulguen i ja està i molesta. I no és normal. La pregunta és a desembre, ¿és la data?. Hi haurà discriminació entre que fem alguna mesura alternativa?.

Miguel Verdeguer : no se puede decir nada más.

Presidente: Votamos la propuesta alternativa 4 ( 3· del PP y 1 de VOX) votos contra ( 2 de comptomis y 1 de PSOE)

7	RESULTAT / RESULTADO: CONTESTADA / CONTESTADA	
EXPEDIENT / EXPEDIENTE: O-89COM-2025-000010-00	PROP. NÚM.: 9	
ASSUMPTE / ASUNTO: Pregunta que presenten conjuntament el portaveu Manuel Muñoz Ferrer i la vocal Yryna Nesina Turchenkova, en el seu nom i en el del grup municipal Compromís, al Consell de Districte de Ciutat Vella, contaminació acústica i atmosfèrica en Poeta Querol. <i>Pregunta que presentan conjuntamente el portavoz Manuel Muñoz Ferrer y la vocal Yryna Nesina Turchenkova, en su nombre y en el del grupo municipal Compromís, al Consejo de Distrito de Ciutat Vella, contaminación acústica y atmosférica en Poeta Querol.</i>		
DIRIGIDA A: C2309-LIMPIEZA-RESIDUOS-CICLO INTEGRAL AGUA-CEMENTERIOS		

FERRAN PUCHADES VILA - REGIDOR - GRUP MUNICIPAL COMPROMIS

**ASSUMPTE:** Contaminació acústica i atmosfèrica en Poeta Querol

**PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, EL PORTAVEU MANUEL MUÑOZ FERRER I LA VOCAL IRYNA NESINA TURCHENKOVA, EN EL SEU NOM I EN EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA JUNTA DE CIUTAT VELLA**

Donat l'augment del trànsit en les zones al voltant del carrer Poeta Querol,

El Grup Municipal Compromís, formula la següent pregunta:

Quines són les dades de CO2, PM10 i Soroll del carrer Poeta Querol dels darrers 6 mesos? Sol·licitem aquesta informació detallada en una taula.

**RESPUESTA:**

CARLOS LUIS MUNDINA GOMEZ - REGIDOR/A DELEGAT/DA - DELEGACIÓ DE CICLE INTEGRAL DE L'AIGUA

**RESPOSTA**



L'estació més pròxima a esta ubicació seria l'estació automàtica de qualitat de l'aire denominada Centro està instal·lada des del 2018 i pertanyent a la Generalitat Valenciana que mesura òxids de Nitrogen (NO, NO2 i NOx) i partícules en suspensió (PM10 i PM2,5). Les dades (històrics i on-line) que registra esta estació es poden consultar en <https://mediambient.gva.es/es/web/calidad-ambiental/rvca>

En relació a les dades de soroll sol·licitats, indicar que l'Ajuntament de València té instal·lada una estació de mesurament de soroll ambiental des del 2000, denominada Ajuntament, a escassos metres de l'estació de qualitat de l'aire esmentada; que no és representativa dels nivells d'emissió del Carrer Poeta Querol.

8	RESULTAT / RESULTADO: CONTESTADA / CONTESTADA	
EXPEDIENT / EXPEDIENTE: O-89COM-2025-000010-00		PROP. NÚM.: 10
ASSUMPTE / ASUNTO: Pregunta que presenten conjuntament el portaveu Manuel Muñoz Ferrer i la vocal Yryna Nesina Turchenkova, en el seu nom i en el del grup municipal Compromís, al Consell de Districte de Ciutat Vella, recollida de residus a través de plataformes mòbils. <i>Pregunta que presentan conjuntamente el portavoz Manuel Muñoz Ferrer y la vocal Yryna Nesina Turchenkova, en su nombre y en el del grupo municipal Compromís, al Consejo de Distrito de Ciutat Vella, recogida de residuos a través de plataformas móviles.</i>		
DIRIGIDA A: C2309-LIMPIEZA-RESIDUOS-CICLO INTEGRAL AGUA-CEMENTERIOS		

FERRAN PUCHADES VILA - REGIDOR - GRUP MUNICIPAL COMPROMIS

**ASSUMPTE:** Recollida de residus a través de plataformes mòbils

**PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, EL PORTAVEU MANUEL MUÑOZ FERRER I LA VOCAL IRYNA NESINA TURCHENKOVA, EN EL SEU NOM I EN EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA JUNTA DE CIUTAT VELLA**

Per al Consell de març de 2024 vam formular una pregunta respecte de la previsió d'ampliació del nou sistema de recollida de residus a partir de plataformes mòbils amb un horari determinat a la totalitat del Districte de Ciutat Vella.

La resposta que vam rebre per part del regidor competent va ser la següent: *“Per a augmentar sosteniblement este servici s'ha de trobar una instal·lació o zona per a fer esta transferència més prop dels barris de Ciutat Vella on es presta este servici. No obstant, estem estudiant l'ampliació d'este servici a altres barris de Ciutat Vella”.*

Després de més d'un any sense notícies del resultat de la recerca d'una instal·lació o zona per a fer la transferència de les plataformes, així com tampoc de l'estudi de l'ampliació del serveis en altres barris de Ciutat Vella,

Des del Grup Municipal Compromís, formulem la següent pregunta:

En quins barris i en quina data tenen previst implantar el sistema de recollida de residus a través de plataformes mòbils?

**RESPUESTA:**

**CARLOS LUIS MUNDINA GOMEZ - REGIDOR/A DELEGAT/DA - DELEGACIÓ DE NETEJA I RECOLLIDA DE RESIDUS**

Com es va contestar al Consell de Districte celebrat a març de 2024, estem a l'espera d'obtindre una parcel·la, zona o instal·lació per a la transferència que ens permeta ampliar a altres barris de Ciutat Vella.

9	RESULTAT / <i>RESULTADO</i> : CONTESTADA / <i>CONTESTADA</i>	
EXPEDIENT / <i>EXPEDIENTE</i> : O-89COM-2025-000010-00		PROP. NÚM.: 11
ASSUMPTE / <i>ASUNTO</i> : Pregunta que presenten conjuntament el portaveu Manuel Muñoz Ferrer i la vocal Yryna Nesina Turchenkova, en el seu nom i en el del grup municipal Compromís, al Consell de Districte de Ciutat Vella, sancions en falles. <i>Pregunta que presentan conjuntamente el portavoz Manuel Muñoz Ferrer y la vocal Yryna Nesina Turchenkova, en su nombre y en el del grupo municipal Compromís, al Consejo de Distrito de Ciutat Vella, sanciones en fallas.</i>		
DIRIGIDA A: C2312-GRANDES PROYECTOS-CONTRATACIÓN-CONTROL ADMTVO.		

FERRAN PUCHADES VILA - REGIDOR - GRUP MUNICIPAL COMPROMIS

**ASSUMPTE:** Sancions en falles

**PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, EL PORTAVEU MANUEL MUÑOZ FERRER I LA VOCAL IRENE ROSELLÓ PERIS, EN EL SEU NOM I EN EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA JUNTA DE CIUTAT VELLA**

Detalle quantitat de sancions i tipologia de les mateixes respecte a les falles 2025.

**RESPUESTA:**

**JOSE MARI OLANO - REGIDOR/A DELEGAT/DA - DELEGACIÓ DE CONTROL ADMINISTRATIU**

A la fecha de emitir la presente respuesta aún no se ha aprobado ninguna resolución sancionadora respecto a las fallas 2025.

*A la data d'emetre la present resposta encara no s'ha aprovat cap resolució sancionadora respecte a les falles 2025.*



10	RESULTAT / <i>RESULTADO</i> : CONTESTADA / <i>CONTESTADA</i>
EXPEDIENT / <i>EXPEDIENTE</i> : O-89COM-2025-000010-00	PROP. NÚM.: 12
ASSUMPTE / <i>ASUNTO</i> : Pregunta que presenten conjuntament el portaveu Manuel Muñoz Ferrer i la vocal Yryna Nesina Turchenkova, en el seu nom i en el del grup municipal Compromís, al Consell de Districte de Ciutat Vella, seguretat dels vianants al carrer Bolsería. <i>Pregunta que presentan conjuntamente el portavoz Manuel Muñoz Ferrer y la vocal Yryna Nesina Turchenkova, en su nombre y en el del grupo municipal Compromís, al Consejo de Distrito de Ciutat Vella, seguridad de los peatones en la calle Bolsería.</i>	
DIRIGIDA A: C2303-URBANISMO-VIVIENDA-OBRAS-INFRA-PLANIF-LICEN-ACTIV.	

GIUSEPPE GREZZI - REGIDOR - GRUP MUNICIPAL COMPROMIS

**ASSUMPTE:** Seguretat dels vianants al carrer Bolseria

**PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, EL PORTAVEU MANUEL MUÑOZ FERRER I LA VOCAL IRENE ROSELLÓ PERIS, EN EL SEU NOM I EN EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA JUNTA DE CIUTAT VELLA**

Al carrer Bolseria hi ha tres edificis amb xarxes de seguretat. L'Ajuntament de València ha instat als propietaris a dur a terme les obres necessàries per a garantir la seguretat dels vianants?

**RESPUESTA:**

JUAN GINER CORELL - COORDINADOR/A - ÀREA D'URBANISME, HABITATGE I LLICÈNCIES

EN RESPUESTA A LA PREGUNTA REALIZADA POR EL GRUPO MUNICIPAL COMPROMÍS A LA JUNTA MUNICIPAL CIUTAT VELLA DEL 5 DE MAYO DE 2025

En la calle Bolseria hay 6 expedientes abiertos con medidas de seguridad para garantizar la seguridad de los vecinos.

Al carrer Bolseria hi ha 6 expedients oberts amb mesures de seguretat per a garantir la seguretat dels veïns.

**PENDIENTE  
DE APROBAR**



11	RESULTAT / <i>RESULTADO</i> : CONTESTADA / <i>CONTESTADA</i>
EXPEDIENT / <i>EXPEDIENTE</i> : O-89COM-2025-000010-00	PROP. NÚM.: 13
ASSUMPTE / <i>ASUNTO</i> : Pregunta que presenten conjuntament el portaveu Manuel Muñoz Ferrer i la vocal Yryna Nesina Turchenkova, en el seu nom i en el del grup municipal Compromís, al Consell de Districte de Ciutat Vella, reglament de participació. <i>Pregunta que presentan conjuntamente el portavoz Manuel Muñoz Ferrer y la vocal Yryna Nesina Turchenkova, en su nombre y en el del grupo municipal Compromís, al Consejo de Distrito de Ciutat Vella, reglamento de participación.</i>	
DIRIGIDA A: C2302-REC.HUMANOS-CENTR.TÉC-PARTICIP-ACC.VEC-PEDANIAS	

GIUSEPPE GREZZI - REGIDOR - GRUP MUNICIPAL COMPROMIS

**ASSUMPTE:** Reglament de Participació

**PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, EL PORTAVEU MANUEL MUÑOZ FERRER I EL VOCAL FRANCISCO ROMERO ABELLA, EN EL SEU NOM I EN EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA JUNTA DE CIUTAT VELLA**

En el passat Consell de Districte d'Exposició, darrer Consell del primer trimestre, el Director General de Participació i Acció Veïnal, va intervindre en el punt de l'ordre del dia d'intervencions veïnals i va comunicar que s'estava duent a terme la negociació de la reforma de l'actual reglament amb la Federació d'Associacions veïnals de València.

És per això que, des del Grup Municipal de Compromís, formulem la següent pregunta:

En quin punt es troben les negociacions i quan s'iniciarà el procés per conèixer l'esborrany del nou reglament de participació i formular al·legacions?

**RESPUESTA:**

MARIA JULIA CLIMENT MONZO - REGIDOR/A DELEGAT/DA - DELEGACIÓ DE PARTICIPACIÓ, ACCIÓ VEÏNAL I PEDANIES

REGLAMENT DE PARTICIPACIÓ

Està previst iniciar pròximament, l'estudi sobre la necessitat, oportunitat i abast de la modificació del actual Reglament de Participació que haurà de seguir els tràmits legals per a la seua tramitació i aprovació.

PENDIENTE  
DE APROBAR



12	RESULTAT / <i>RESULTADO</i> : CONTESTADA / <i>CONTESTADA</i>
EXPEDIENT / <i>EXPEDIENTE</i> : O-89COM-2025-000010-00	PROP. NÚM.: 14
ASSUMPTE / <i>ASUNTO</i> : Pregunta que presenten conjuntament el portaveu Manuel Muñoz Ferrer i la vocal Yryna Nesina Turchenkova, en el seu nom i en el del grup municipal Compromís, al Consell de Districte de Ciutat Vella, centre de salut Nàpols i Sicília. <i>Pregunta que presentan conjuntamente el portavoz Manuel Muñoz Ferrer y la vocal Yryna Nesina Turchenkova, en su nombre y en el del grupo municipal Compromís, al Consejo de Distrito de Ciutat Vella, centro de salud Nápoles y Sicilia.</i>	
DIRIGIDA A: C2314-EMPLEO-EMPREN-ALBUFERA-AGRICULTURA-SANIDAD	

GIUSEPPE GREZZI - REGIDOR - GRUP MUNICIPAL COMPROMIS

**ASSUMPTE:** Centre de Salut Nàpols i Sicília

**PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, EL PORTAVEU MANUEL MUÑOZ FERRER I EL VOCAL FRANCISCO ROMERO ABELLA, EN EL SEU NOM I EN EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA JUNTA DE CIUTAT VELLA**

Davant les promeses d'ampliació del centre de salut de Nàpols i Sicília i la falta d'unes instal·lacions adients per a la població de Ciutat Vella, L'Ajuntament de València té previst instar a Conselleria per a que inicié el projecte d'un nou Centre de Salut que substituísca l'actual?

**RESPUESTA:**

JOSE VICENTE GOSALBEZ PAYA - REGIDOR/A DELEGAT/DA - DELEGACIÓ DE SANITAT I CONSUM

La asistencia médica a las personas, así como las infraestructuras donde se dispensa dicha asistencia, son temas de capital importancia para esta delegación. Sin embargo, dado que los Centros de Salud no son de competencia municipal, y disponiendo el partido Compromís de grupo en las Cortes Valencianas, corresponde a este instar a la GVA todo lo relativo al servicio sanitario. Algo que desde la Concejalía de Sanidad, y a pesar de no tener ninguna competencia en este ámbito, es de nuestro máximo interés y preocupación.

En consecuencia, debe elevarse desde el organismo competente para hacerlo, que en este caso no es el Ayuntamiento de Valencia, sino las Cortes Valencianas.

L'assistència mèdica a les persones, així com les infraestructures on es dispensa esta assistència, són temes de cabdal importància per a esta delegació. No obstant això, atés que els Centres de Salut no són de competència municipal, i disposant el partit Compromís de grup en les Corts Valencianes, correspon a este instar la GVA tot el relatiu al servici sanitari. Alguna cosa que des de la Regidoria de Sanitat, i malgrat no tindre cap competència en este àmbit, és del nostre màxim interés i preocupació. En conseqüència, ha d'elevant-se des de l'organisme competent per a fer-lo, que en este cas no és l'Ajuntament de València, sinó les Corts Valencianes.



13	RESULTAT / <i>RESULTADO</i> : CONTESTADA / <i>CONTESTADA</i>
EXPEDIENT / <i>EXPEDIENTE</i> : O-89SOC-2025-000052-00	PROP. NÚM.: 5
ASSUMPTE / <i>ASUNTO</i> : Pregunta que presenta el portaveu Miguel Ángel Ramírez, en el seu nom i en el del grup municipal Socialista, al Consell de Districte de Ciutat Vella, unitats d'execució Ciutat Vella. <i>Pregunta que presenta el portavoz Miguel Ángel Ramírez, en su nombre y en el del grupo municipal Socialista, al Consejo de Distrito de Ciutat Vella, unidades de ejecución Ciutat Vella.</i>	
DIRIGIDA A: C2303-URBANISMO-VIVIENDA-OBRAS-INFRA-PLANIF-LICEN-ACTIV.	

BORJA JESUS SANJUAN ROCA - MEMBRE - GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA

PREGUNTA QUE PRESENTA MIGUEL ÁNGEL RAMÍREZ (VOCAL) A LA JUNTA MUNICIPAL DE CIUTAT VELLA EN SU NOMBRE Y EN EL DEL GRUPO MUNICIPAL SOCIALISTA

Estado de ejecución de las unidades de ejecución de Ciutat Vella.

**RESPUESTA:**

JUAN GINER CORELL - COORDINADOR/A - ÀREA D'URBANISME, HABITATGE I L·LICÈNCIES EN RESPUESTA A LA PREGUNTA REALIZADA POR EL GRUPO MUNICIPAL SOCIALISTA A LA JUNTA MUNICIPAL CIUTAT VELLA DEL 5 DE MAYO DE 2025

En la unidad 2,10,12 y 22 , estudio de alegaciones a la reparcelación, rechazo del Programa de Agrupación de Interés Urbanístico, tramitación de la parcelación y tramitación de un Programa de Actuación Integrada respectivamente.

14	RESULTAT / <i>RESULTADO</i> : CONTESTADA / <i>CONTESTADA</i>
EXPEDIENT / <i>EXPEDIENTE</i> : O-89SOC-2025-000052-00	PROP. NÚM.: 4
ASSUMPTE / <i>ASUNTO</i> : Pregunta que presenta el portaveu Miguel Ángel Ramírez, en el seu nom i en el del grup municipal Socialista, al Consell de Districte de Ciutat Vella, humitats a les Torres de Serrans. <i>Pregunta que presenta el portavoz Miguel Ángel Ramírez, en su nombre y en el del grupo municipal Socialista, al Consejo de Distrito de Ciutat Vella, humedades en las Torres de Serranos.</i>	
DIRIGIDA A: C2308-ACCIÓN CULTURAL-PATRIMONIO HCO-RECURSOS CULTUR	

BORJA JESUS SANJUAN ROCA - MEMBRE - GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA

PREGUNTA QUE PRESENTA MIGUEL ÁNGEL RAMÍREZ (VOCAL) A LA JUNTA MUNICIPAL DE CIUTAT VELLA EN SU NOMBRE Y EN EL DEL GRUPO MUNICIPAL SOCIALISTA



Se ha tenido conocimiento de humedades en Las Torres de Serranos, siendo Bien de Interés Cultural. ¿Qué plan tiene el Ayuntamiento para solucionarlo?

**RESPUESTA:**

JOSE LUIS MORENO MAICAS - REGIDOR/A DELEGAT/DA - DELEGACIÓ D'ACCIÓ CULTURAL, PATRIMONI I RECURSOS CULTURALS

**INFORME:**

Realizada inspección a las Torres de Serranos por parte de la Oficina Técnica del Servicio de Patrimonio Histórico y Artístico, se ha comprobado que existen unas filtraciones de agua por la junta entre el encuentro de la escalera con el muro. Esto no supone ningún riesgo porque no generan un problema de insalubridad ni de estabilidad.

Aunque las manchas no ponen en peligro la integridad del monumento, se ha solicitado a los Servicios Centrales Técnicos que procedan sellar con morteros de cal hidrófugos las juntas de los escalones de subida a las Torres y el encuentro de la misma con el muro de piedra y con el antepecho que hace de barandilla, así como la limpieza de las juntas afectadas. Con motivo de la humedad existente sale algo de vegetación entre las juntas de los sillares, circunstancia que se ha comunicado igualmente a los Servicios Centrales Técnicos para que procedan a solventar también dicha incidencia.

15	RESULTAT / <i>RESULTADO</i> : CONTESTADA / <i>CONTESTADA</i>	
EXPEDIENT / <i>EXPEDIENTE</i> : O-89SOC-2025-000052-00	PROP. NÚM.: 3	
ASSUMPTE / <i>ASUNTO</i> : Pregunta que presenta el portaveu Miguel Ángel Ramírez, en el seu nom i en el del grup municipal Socialista, al Consell de Districte de Ciutat Vella, apartaments turístics. <i>Pregunta que presenta el portavoz Miguel Ángel Ramírez, en su nombre y en el del grupo municipal Socialista, al Consejo de Distrito de Ciutat Vella, apartamentos turísticos.</i>		
DIRIGIDA A: C2303-URBANISMO-VIVIENDA-OBRES-INFRA-PLANIF-LICEN-ACTIV.		

BORJA JESUS SANJUAN ROCA - MEMBRE - GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA

PREGUNTA QUE PRESENTA MIGUEL ÁNGEL RAMÍREZ (VOCAL) A LA JUNTA MUNICIPAL DE CIUTAT VELLA EN SU NOMBRE Y EN EL DEL GRUPO MUNICIPAL SOCIALISTA

¿Cuántos apartamentos turísticos que cumplen la normativa turística existen en Ciutat Vella?

**RESPUESTA:**

JUAN GINER CORELL - COORDINADOR/A - ÀREA D'URBANISME, HABITATGE I L·LICÈNCIES EN RESPUESTA A LA PREGUNTA REALIZADA POR EL GRUPO MUNICIPAL SOCIALISTA A LA JUNTA MUNICIPAL CIUTAT VELLA DEL 5 DE MAYO DE 2025

Los apartamentos turísticos que tienen títulos habilitantes cumplen las normativas urbanísticas del momento en que se obtuvo.

A fecha de hoy se está trabajando para ofrecer públicamente el dato de la ubicación exacta sin que este ultimado por parte del servicio gestor dicha información.

16	RESULTAT / <i>RESULTADO</i> : QUEDAR ASSABENTAT / <i>QUEDAR ENTERADO</i>
ASSUMPTE / <i>ASUNTO</i> : INTERVENCIONS VEÏNALS <i>INTERVENCIONES VECINALES</i>	

Vecina. Que las motos no ocupen todas las aceras.

Carbonell La ordenanza contempla la posibilidad de aparcar las motos bajo determinadas circunstancias. Por otro lado, en cuanto a los aparcamientos de motos, solo en el último año se han incrementado el número de aparcamientos en la ciudad. Mil. Es decir, hacemos lo que podemos, pero creo que mil plazas más es algo bastante significativo. Yo coincido con usted en que efectivamente hay demasiadas motos en las aceras y nuestra intención es seguir incrementando el número de plazas de aparcamiento en calzada. Y luego, en cuanto a la moto compartidas, pues ahí es que hay que tener en cuenta que el moto sharing también es un beneficio para para la ciudad. Y en materia de contaminación medioambiental se trata de motos eléctricas que además pueden ser compartidas. Entonces evitamos también que diferentes usuarios tengan, cada uno de ellos su propia moto. Al final, una misma moto puede ser utilizada de media, suele ser utilizada hasta en cuatro ocasiones al día, con lo cual evitamos que haya más. Está claro que hay que evitar la proliferación de esas motos más allá de lo deseable, y precisamente por eso vamos a a regular la autorización de de esas motos en la ciudad

Vecina: el problema de la calle Ercilla, fallas . El bar Fallas abierto justo enfrente de casa. Este año abrió desde el día, 1 Porque además nosotros vamos con los trámites legales y con lo que ustedes nos recomiendan, que nosotros nos pusimos en sus manos y después nos encontramos con que alguien del ayuntamiento también, de repente nos deja indefensos

Carbonell: Tenemos que actuar conforme a Derecho y con los trámites administrativos.

President: Pero vamos a tomar muy buena nota para que esto de verdad que no le vuelva a suceder el año que viene. Estar y preparar todo mucho antes para. que esta situación no vuelva a suceder.

Vecino: Plaza del Ayuntamiento 19. Balcones para fallas¿Van a sancionar y si van a sancionar como les han amenazado? Han abierto igual.



Carbonell: Todo esto es procedimiento administrativo puro y duro, eh? La policía Local, Efectivamente, usted no le puede dar una copia de esos boletines porque procedimentalmente no es correcto.

Grezzi. Precintat Ercilla 25. ¿Per que no se fa acta de sancion en balcons per a falles?.

President: Existe un procedimiento que hay cumplir.

Vecinos: Pisos turisticos en el Carmen.

Carbonell: Si que me consta que precisamente la Policía Local ha participado en muchas de estas inspecciones y en estos procedimientos sancionador y desde luego le puedo decir que el incremento de procedimientos sancionadores es exponencial, pero exponencial es una burrada por encima de lo que se hacía con anterioridad a la llegada de este gobierno en esta materia.

Vecina: Es una fiesta detrás de otra, una fiesta detrás de otra y no las tenemos que comer con patatas. Sabes, no lo entiendo. No entiendo ese montón de control que estás diciendo. A la vista está que no funciona

Presidente. Solicítelo por escrito, le animo que denuncie.

Amics de Velluters: Mesa de diàlogo. No hay fecha.

Presidente:Me tomo nota y nos reunimos.

Vecina: Grups de treball, estar informados de los mismos. Les convocatorias las deberiamos recibirlas en los grupos de trabajo.

Presidente. Preguntas efectuadas figurarán en el acta. Y a titulo personal, al correo electrónico.

Vecinas. Las preguntas que efectuamos en los grupos de trabajo, no son contestadas.

Grezzi: Presentar el acta del grup de treball. Dar cuenta de los grupos de trabajo en el Consejo de Distrtio.

Vecina: No tienen sentido presntar pregunta si luego no se va a contestar.

Miguel Angel: que los grupos de trabajo sean algo dinámico.

PENDIENTE  
DE APROBAR



17	RESULTAT / RESULTADO: - / -
ASSUMPTE / ASUNTO: PRECS I PREGUNTES. RUEGOS Y PREGUNTAS.	

Irina: Volem que, des de Serveis Socials, ens detallen en una taula, a data de hui, quin és l'últim dia de cita i quants dies hàbils d'espera té una persona usuària per ser atès en una primera intervenció i en una cita prèvia al Centre Municipal de Serveis Socials de Ciutat Vella.

Manuel Muñoz: Al grup urbanisme es va posar damunt de la taula la diferència de dades respecte a les vivendes turístiques a Ciutat Vella, donat que l'Ajuntament parla de 60 i GVA 400. El nostre grup tampoc té les dades, donat que la Delegació competent no ens va contestar a la pregunta formulada en el passat consell de Districte. És per això que volem que l'Ajuntament facilite les dades reals i explique la diferència entre les dades de l'Ajuntament i les de la Generalitat.

Miguel Angel Ramirez: desde el PSOE, pues paregut, era en saber la situació real de pisos turístics, legals ilegals i el desfase de dades entre Generalitat i Ajuntament

---

I no havent-hi més assumptes que tractar, s'alça la sessió sent les 20:45h, estenent-se la present Acta, que firma amb mi la Presidència, de tot això com a Secretària en done fe.

*Y no habiendo más asuntos que tratar, se levanta la sesión siendo las 20:45h, extendiéndose la presente Acta, que firma conmigo la Presidencia, de todo lo cual como Secretaria doy fe.*